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Az fesztivál nagy utat járt be az elmúlt 
huszonöt évben, és fontos szerepet vállal 
abban, hogy a térségben egyre többen ér-
deklődnek a borkészítés, a szőlőtermesztés 
és a kulturált borfogyasztás iránt, emelte 
ki Kovács Róbert, a Kertbarátkör elnöke 
az eseményen. 

– Egyesületünk 1997-ben alakult. Rög-
tön a kezdetben az ötletgazda köré tömö-
rült borosok, földművesek, virágkertészek 
fogalmazták meg az ötletet, hogy érdemes 
lenne borversenyt szervezni a községben, 
hiszen mindenkinek volt otthon szőlőskert-
je. Az első versenyre közel harminc mintát 
neveztek be, közöttük magyarországiakat 
is, tehát az elejétől fogva nemzetközi jel-
legű. Ahogy teltek az évek, úgy lett egyre 
tömegesebb a rendezvény. Közben a vidé-
ken fellendült a szőlészet, a borkészítés 
és nem utolsó sorban a kulturált borfo-
gyasztás is. Azt gondolom, hogy ebben je-
lentős szerepet tölt be a mi rendezvényünk 
is. A mindinkább növekvő népszerűségnek 
köszönhetően 2010-ben már kinőttük a 
borkóstoló addigi helyszínét, az Ifjúsági 
Otthont, és azóta a sportcsarnok szolgál 
helyszínül a térség legnagyobb ilyen jellegű 
rendezvényének. Ma már öt ország borai 
kóstolhatók meg nálunk. Ez a borverseny 
egy ugródeszkának is számít a kis borásza-
tok számára. Az idősek mellett a fiatalok is 

látják a lehetőségeket a szőlőtelepítésben és 
borkészítésben. Olyan borászok is vannak 
itt ma, akik tíz évvel ezelőtt hobbiborász-
ként jelentek meg, ma pedig vállalkozást 
vezetnek, hiszen a borturizmusban látták 
a jövőt, amit sikerült is megvalósítaniuk. 
Mindez jó érzéssel tölt el bennünket, a ver-
seny szervezőit. Összefogás eredményeként 
tartjuk fent a rendezvényt immár negyed 
évszázada – hangsúlyozta az egyesület el-
nöke. 

A temerini fesztiválra a határon túlról 
is sokan jelentkeznek. A Palik Pincészet 
tulajdonosa, Palik László Szlovákiából ér-
kezett. Nem kevesebb, mint tizenhét fajtával 
neveztek be a megmérettetésre, amelyek 
között számos különlegesség is szerepelt. 

– Immár tizedik éve 
járunk Temerinbe ilyen-
kor januárban. Mindig 
nagy szeretettel jövünk, 
mert kitűnő fogadtatásban 
van itt részünk és a szer-
vezés, odafigyelés is kivá-
ló. Bioszőlő-termesztéssel 
foglalkozunk, abból ké-
szítjük a borainkat, ame-
lyeket itt is megkóstolhat-
nak a látogatók. 

Folytatása 
a 4. oldalon

Fogyott a bor a kóstolón 
Több mint hatszáz mintát kóstolhattak meg 

a hét végén a borkedvelők
Borászok és borkedvelők töltötték meg szombaton délelőtt a sport-

csarnokot. A 25. Vince-napi Nemzetközi Borfesztiválon és Borkóstolón 
613 minta között válogathattak a látogatók. A kínálatban vörös-, fehér-, 
rozé-, siller- és desszertborok szerepeltek. A rendezvényt megelőző ér-
tékelésen 23 nagy arany-, 189 arany-, 214 ezüst- és 131 bronzéremmel 
jutalmazták a benevezett italokat. 

Temerinben mindeddig nem azonosítottak kanya-
róval fertőzött személyt, és abban bízunk, hogy ná-
lunk nem is üti fel a fejét a járvány, mondta Tomislav 
Ugarković, az egészségház igazgatója. a szerb 
nyelvű helyi hírportálnak nyilatkozva elmondta, hogy 
a szülők rendszerint beadatják gyermekeiknek a vé-
dőoltást, tehát ilyen szempontból okunk van a biza-
kodásra.

 a tünetek és a betegség lefolyása kapcsán kifej-
tette, először láz jelentkezik, majd hólyagos kiütések 
jelennek meg a fertőzött egyén testén. Ebben az eset-
ben 10–15 napig tartó teljes elkülönítést rendelnek 
el. az influenzaszerű megbetegedéseket elmondása 
szerint olyan mértékben regisztrálják, mint a korábbi 
évek ugyanezen időszakaszában. Enyhébb időjárás 
esetén a vírusok gyorsabban terjednek, ezért elkelne 
a hűvösebb idő.

az egyén szervezetétől függ, hogy hogyan viseli 
a fertőzést, milyen tünetei vannak. az igazgató java-
solja, hogy ilyenkor fogyasszunk több vitamint, teát, 
táplálkozzunk egészségesen, zárjuk ki az életünkből a 
stresszt, amennyire csak lehet, és pihenjünk sokat. 

a koronavírusról szólva elmondta, Temerinben 
még napjainkban is regisztrálnak eseteket, a napi tesz-
teltek 3–5 százalékánál mutatható ki a kór. – a tünetek 
enyhébbek, de ha az eset megköveteli, továbbküldjük 
a pácienst. Most egy újfajta védőoltásunk van, egy 
kétkomponenses koronavírus elleni vakcina, és arra 
kérem az embereket, hogy vegyék fel.

az igazgató hozzátette, hogy ismét van belgyó-
gyász az egészségházban. a szakorvos heti három 
alkalommal rendel. a bővítés kapcsán kifejtette, tar-
tományi támogatás révén idén egy járművel, illetve 
a nőgyógyászat számára új ultrahangos készülékkel 
bővül az egészségház. a régi berendezést áthelyezik 
a gyermekosztályra, hogy ezentúl a gyermekek csípő-
vizsgálatát is elvégezhessék az intézményben.

ácsi 

Kanyaró – még nincs

Az első hó

Leesett és gyorsan elolvadt. Egy kis hozzászólás a 6. oldalon.
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az idén is a sportcsarnokban rendezték meg a borkóstolót
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SzomBAtoN zeNgő DélViDék
Szombaton, január 28-án hatodik alkalom-

mal szervezi meg a Szirmai Károly Magyar Mű-
velődési Egysület a Zengő Délvidék elnevezésű 
népzenei találkozót, ahol a nagy népzenegyűjtő, 
Bodor Anikó emléke előtt tisztelegnek.

A rendezvényen az általa gyűjtött anyagból 
összeállított népdalcsokrokat adják elő a 15 évnél 
idősebb fellépők. Szólisták és csoportok egyaránt 
bemutatkozhatnak. Idén is Vajdaság egész terüle-
téről jelezték részvételi szándékukat az előadók. A 
rendzevény nem versenyjellegű, de egy háromtagú 
zsűri értékeli majd a látottakat, akik munkatársai 
voltak hosszú évtizedeken keresztül Bodor Anikó-
nak. Vakler Anna, Németh István és Borsi Ferenc 
véleményezi a bemutatott műsorszámokat. Min-
den érdeklődőt szeretettel várnak. Az előadás 19 
órakor kezdődik, a belépőjegy 200 dinár.

Sz. g.

Kedves családoK!
Gyermekvigyázást vállalunk családi hangulatú környezetben.

kreatív játékok a gyerekek korának megfelelően, bent és kint 
a szabadban is. a részletekért keressen minket bátran!

Telefonszám: 069/30-30-660 – Judit és 063/78-60-202 – Erzsi

A községi tanács jogászokból álló csoportot hoz létre, hogy 
felülvizsgálja, milyen jogon kerülhetett a Szerbiai Szocialista 
Párt (SPS) tulajdonába a művelődési otthon teljes épületegyüt-
tese. mindent megtesznek továbbá annak érdekében, hogy a 
temerini emberek önkéntes munkájával, szinte puszta kézzel 
egykoron felépített létesítmény községi tulajdonná váljék – nyi-
latkozta lapunknak a községi képviselő-testület elnöke.

Pásztor Róber arra a bírósági döntésre reagált, hogy a Szerbiai Szo-
cialista Pártot illeti meg a több mint 3600 négyzetméteren fekvő épület 
tulajdonjoga, az egykori Temerini Rádió helységétől egészen a színháztere-
mig. A tulajdonjogi változásról szóló hír a közösségi oldalon is felbukkant, 
az internetezők pedig egyáltalán nem rejtették véka alá véleményüket az 
eset kapcsán. A képviselő-testület elnöke igyekezett tiszta vizet önteni a 
pohárba a jelenlegi tényállást a következőképpen foglalta össze:

 – Nagyon sok szóbeszéd kering az esemény kapcsán, a baj pedig 
az, hogy bőven van valóságalapjuk. Két héttel ezelőtt a kataszterből ér-
tesítettek bennünket, hogy egy bírósági határozat érkezett hozzájuk, 
amelyben az áll, hogy az épületegyüttes a Szerbiai Szocialista Párt tulaj-
donát képezi. A több mint 3600 négyzetmétert felölelő telken az egykori 
rádió helyiségei, a bank, a múzeum, a galéria, a moziterem, valamint a 
Szirmai Károly Magyar Művelődési Egyesület klubhelyisége találhatók. 
Derült égből villámcsapásként ért bennünket a hír. A párt állítólag 2017-
ben pert indított az állammal szemben, mert a szóban forgó objektumok 
állami tulajdonban voltak. 

Dokumentumok tanúskodnak arról, hogy 1961. szeptember 25-i ülé-
sén a helyi földműves szövetkezet, mivel nem tartott rá igényt, az épület 
használati jogát átruházta a Jugoszláv Dolgozó Nép Szocialista Szövet-

ségének községi szervezetére. A községi hatalom semmit sem tudott a 
fenti kereseti per megindításáról, mely a párt és az állam között zajlott. 
De mintha már akkor valaki megérezte volna, és 2017 decemberében 
az önkormányzat indítványozta azt, hogy államiból kerüljön át községi 
tulajdonba. Később gyanússá is vált a történet, mert a kataszterben némi 
zálog is megjelent. Az egészben az az érdekes, hogy egy a kezemben lévő 
1994-es hivatalos lap arról ír, hogy az akkori képviselő-testület határozata 
értelmében az épület a Szerbiai Szocialista Párttól a község tulajdonába 
kerül kataszterileg. A régi dokumentumokat keresgetve arra már nem 
találtunk választ, hogy ezt a döntést vajon végrehajtották-e. Gondolko-
dásra sarkall az is, hogy akkor a kkt elnöke Branko Rujević volt, a szo-
cialista párt tagja. Lehet, hogy megszólalt a lelkiismerete, vagy magam 
sem tudom mire vélni. Ha ismereteim nem csalnak, ez kataszterileg soha 
sem lett végrehajtva.

A község az állam képviselője, tehát közel tíz nappal ezelőttig még a 
község gazdálkodott ezzel az épülettel. A jogi oldalát még valahol értem 
is, de az ilyesfajta emberi, politikai, etikai és morális hozzáállással nem 
tudok azonosulni. 2017-ben a helyi szocialista párt indítványozza azt, 
hogy állami tulajdonból ruházzák át a pártra akkor, amikor éppen en-
nek a pártnak a tagja az alpolgármester, aki nem mellesleg a párt helyi 
szervezetének az elnöke is. Vajon miként magyarázható az, hogy az az 
ember, akinek a község tulajdonáról kell gondot viselnie, egy olyen jogi 
lépést tesz, amelynek során a párt érdekeit tartja szem előtt? Megérte-
ném, ha 25–30 éves gyerekekről lenne szó, akik akkor még meg sem 
születtek, amikor ez az épület a Temerini Első Helyi Közösség szellemi 
központja volt. Tudjuk, hogy a kilencvenes évekig a bank helyén mű-
ködött a könyvtár. Érthetetlen számomra, hogy ezt olyanok teszik, akik 
pontosan tudják, hogy hogyan épült, és hogy ki vett benne részt.

Jogilag tehát nem tudom megkérdőjelezni a döntést, hiszen a mai 
napig nem kaptuk kézhez, ugyanis a község nem vett részt ebben az eljá-
rásban. Nem tudjuk feketén-fehéren azt, hogy milyen alapon lett a párté. 
Generációk tagjai építették, a munkálatok zöme pedig önkéntes alapon 
történt. Igen, a temeriniek, és túlnyomórészt a temerini magyar emberek 

Hogyan kerülhetett a szocialista párt tulajdonába 
a művelődési otthon?

„A végsőkig elmegyünk”

Január 28-án szervezik a hagyományos 
lovasbálat.
Helyszín: Fox lakodalmasterem. 
Bőséges vacsora várja a vendégeket,
a jó hangulatról pedig a szenttamási 
Csillagfény zenekar gondoskodik.
a főnyeremény egy kiscsikó.
Belépő: 2500 dinár.
Bővebb információért hívja kiss Lászlót 
a 069/03-41-261-as  és Morvai Sándort a 
060/09-01-015-ös telefonszámon!

LOVASBÁL

Helyszín: ifjúsági otthon. Dátum: febru-
ár 10. Jegyár: 900 dinár.
Jegyelővétel: Barna Mihály 062/412-163, 
Petro istván 062/412-128, varga Bernát 
063/832-70-97.

a Temerini Újság székhelye: 
Petőfi Sándor utca 70.

E-mail cím: dujmo2@gmail.com
Telefonszám: 021/843-750, 

063/8-503-307
Lapzárta: kedd 10 óra.

kérjük olvasóinkat, hogy legkésőbb 
a jelzett időpontig 

adják le hirdetésüket, információikat.
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építették. Nagy a felháborodás a községi vezetés részéről, a polgármester, 
a községi tanács tagjai is kifejezték nemtetszésüket ennek kapcsán. Egye-
dül a szocialista párt politikusai próbálják kimagyarázni a dolgokat, ami 
számomra elfogadhatatlan. Az mondják, hogy senkinek sem kell ideges-
kednie, hiszen továbbra is használhatják az épületeket. A legcinikusabb 
kijelentés az volt az egyik képviselő részéről, hogy így legalább valakié 
lesz. Tehát valahol elismerték, hogy soha sem viseltek gondot a közjóról. 
Ennek tükrében jogosan vetődik fel bárki részéről a kérdés, hogy miért 
nem lesz az enyém? De mi történik akkor, ha történetesen holnap azt 
mondjuk, hogy már nem kelletek, nem lesztek a hatalom részesei? 

Ha rajtam múlik, 2000 után betiltottam volna a Szerbiai Szocialista 
Pártot azért, amit a kilencvenes években műveltek. Tönkretették az or-
szágot, elvették tőlem az ifjúságomat, a legszebb éveimet. Azon kellett 
aggódnom, hogy vajon jönnek-e értem, elvisznek-e katonának a hábo-
rúba. Most meg megjutalmazzuk őket millió eurós értékű ingatlannal, 
ami a kastély után talán a második legismertebb épülete a település-
nek, és amit az itteni emberek építettek. Korrekt lett volna talán, ha azt 
mondják: nézzétek, megnyertük a pert, és már csak napok kérdése, 
hogy mikor írják át. Még akkor is rosszul esne és fájna. Fáj ez minden 

normális temerininek. A polgármester is csalódott. Nem tudom magam 
túltenni mindezen. 

Ami történt, elfogadhatatlan, és az önkormányzat minden jogi lépést 
megtesz ellene. A községi ügyész szerint be kell gyűjteni azokat a doku-
mentumokat, amelyekkel azt bizonyítjuk, hogy mi építettük. Bizonyítékból 
akad bőven, sőt még élő tanúk is vannak. Ezt a döntést attól függetlenül 
hoztuk meg, hogy milyen álláspontot képviselnek pártjaink. Ez ugyanis 
nem lehet pártkérdés. Ha kell, elmegyünk az Európai Bíróságig is, de 
ezt nem hagyhatjuk annyiban. Ismétlem, felfoghatatlan számomra, hogy 
azok az emberek, akiknek elvileg gondot kellene viselniük a községi 
vagyonról, az önkormányzat ellen lépnek fel. A jogot nem kérdőjelezem 
meg, de ez igazságtalanság. Mindezt ugyanis arra hivatkozva tették, hogy 
a Szerbiai Szocialista Párt elérte, hogy a kommunista szövetség és a szo-
cialista szövetség jogutódjává válhatott. 

Ez utóbbinak szinte minden dolgozó ember a tagja volt. Erre hivat-
kozva bárki kérhetné, hogy az övé legyen. Mindannyian tudjuk, hogy 
elődeink építették. Az én nagyapám például két hétig hordta oda téglát 
lovaskocsin, természetesen térítésmentesen. De ki kell mondani azt is, 
hogy ezt a temerini magyarok építették önkéntes alapon a közjó érdeké-
ben. Végigsétáltam a piacon, és láttam, hogy milyen mértékű a felhábo-
rodás és a keserűség az emberek között. Akkor is elleneztem volna, ha 
a bíróság történetesen egy olyan döntést hoz, hogy a Vajdasági Magyar 
Szövetség nevére írja. Abban a pillanatban kiléptem volna a pártból. Ezt 
a temerini emberek építették. Vajon mi lesz a következő lépés? Elveszik 
a Kókai Imre Általános Iskola épületét is? Ez kétség kívül a temerini ma-
gyarok igyekezetének és munkájának köszönhetően jött létre. 

Az önkormányzat döntése szerint tehát a községi tanács felhatalmaz 
egy jogászokból álló bizottságot, és azzal a feladattal bízza meg, hogy az 
ügy mellett a végsőkig kitartva az épületet visszajuttassa jogos tulajdono-
sához – az önkormányzathoz. Végigvisszük, ebben biztos vagyok – emelte 
ki a képviselő-testület elnöke. 

ácsi

aPrÓHirDETÉSEk
• Birka és egy 3 éves  ile de France  kos eladó. rákó-
czi Ferenc utca 73, telefon: 063/16-16-565. 
• Kiadó 32 négyzetméteres helyiség irodának vagy üz-
lethelyiségnek Temerin központjában, a Petőfi Sándor 
utca 1-es szám alatt. Telefon: 063/808-54-08 vagy 021/ 
843-201.
• Nagy fák kivágását vállalom, veszélyes helyen is. 
Tel.: 065/677-80-29.
• Vásárolok rosszvasat, papírt, rezet, messzinget, alu-
míniumot, ólmot, kályhákat, villanymotorokat, autókat, 
elektromos készülékeket, régi kábeleket, antikvitásokat, 

régi pénzt, képregényt, albumot képecskékkel. A legjobb 
árat fizetem, azonnal. Tel.: 064/468-23-35.
• Malacok 23-28 kg-ig és hízódisznók, 150–220 kg-ig 
110–120 kg-ig, valamint takarmányárpa, tritikálé és 
kukorica eladó. Telefon: 063/80-50-716.
• Zastava 750-es (kontrás) Fityót vennék bármilyen álla-
potban, csak papírokkal. Telefon: 062/583-261 (Gábor).
• golf 1-est vagy 2-est vennék, papírokkal. Telefon: 
60/71-61-312 (attila, Temerin).
• Vásárolok teljes hagyatékot, használt bútorokat és min-
den felesleges tárgyat padlásról, pincéből, garázsból. 
Tel.: 063/8-143-147.

az alapjában véve önkéntes munkával az 1950-es években épült  
volt szövetkezeti, később művelődési otthon („Dom”) épülete, 
Temerin központjában

Január 31-én 18 órai kezdettel a temerini 
Alkotóházban bemutatják Lovas Ildikó Szép Amá-
liák című regényét. Az esten a szerzővel Virág Gá-
bor író, a Forum Könyvkiadó Intézet igazgatója 
beszélget.

A Szép Amáliák történeti szála végigvonul a 20. 
századon. Különböző kordokumentumokon, illetve 
újságcikkeken keresztül próbálja felfedezni mind-
azokat a dolgokat, amelyek feledésbe merültek. Egy 
újfajta látószögből értelmezi a történéseket. A kötet 
a Forum Könyvkiadó Intézet kiadásában jelent meg 
2022 novemberében. A szervezők mindenkit szere-
tettel várnak a temerini könyvbemutatóra. 

Lovas Ildikó 
könyvének bemutatója

Senior Örömtánc
Csütörtökön délután 5 órától szeretettel 

várjuk a zenére mozogni vágyókat. Mozgás-
öröm-agytorna a szlogenje ennek a mozgás-
formának. Váltócipő és ivóviz kell csupán, 
partner és előzetes tánctudás nem szükséges. 
Ez egy zenés, táncos torna, közösségi tánc a 
szellemi és fizikai frissességért. A lépések kí-
méletesek az ízületek számára. Mindenkit sze-
retettel várunk!

egy huszonegy éves fiatalember a városi 
lőtéren Újvidéken, az orvosok pedig nem tud-
ták megmenteni az életét, értesült a 021.rs 
portál.

Zoran Krulj, a mentőszolgálat sajtószóvivője 
megerősítette, hogy hétfőn a reggeli órákban 
riasztották őket erről a helyszínről. Hozzátette, 
minden erőfeszítésük ellenére sem sikerült a fi-
atalembert újraéleszteni, a helyszínen belehalt a 
sérüléseibe. Nem hivatalos információk szerint 
Veljko P. a mellkasa felé fordította a pisztolyt, 
az pedig elsült. A 021.rs szerint az incidens a 
rendőrképzés során történt, miközben célpont-
okra lőttek a tanulók.

Saját magát 
lőtte meg
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Folytatás az 1. oldalról
A vörös- és fehérborokon kívül gyümölcs-

borokat és paradicsombort is készítünk, melye-
ket szintén elhoztunk a versenyre. Külön öröm 
számunkra, hogy Temerinben értékelik a bor-
különlegességeket is. Megfelelő szakemberek 
foglalkoznak az elbírálással. A gyümölcsbor-
ok nagyon népszerűek a látogatók körében, 
és most is gyorsan fogynak. Az eredményekkel 
is elégedettek vagyunk, nagy arany-, arany- és 
ezüstérmeket is sikerült bezsebelnünk, emelett 
a legjobb gyümölcsbort is mi hoztuk a versenyre 
– mondta a szlovákiai pincészet tulajdonosa. 

A sportcsarnokban a borkóstolás ideje alatt 
mindvégig kiváló hangulat uralkodott. A borked-
velők között többen is akadtak olyanok, akik 
kihagyhatatlannak vélték az eseményt. Szabó 
Attila Péterrévéről minden évben eljön. – Ez 
egy pirosbetűs ünnep nekem és a barátaimnak. 
Itt találkozunk minden év januárjában. Vannak, 
akik Délvidékről, mások Magyarországról vagy 
éppen Erdélyből érkeznek ide, ahol kitűnő han-
gulatban és finom borok mellett társaloghatnak. 
Immár fél évtizede vagyunk állandó látogatói 
az eseménynek, és minden évben felkészülten 
érkezünk, hiszen a borkóstolás kihagyhatatlan 
eleme a borkorcsolya, amit most is magunkkal 
hoztunk. Szalonna, kolbász, szalámi és sonka 
került a fatálunkra. Mindezeket a kínálatban 
szereplő kiváló borokkal párosítjuk – mondta el 
lapunknak a borkóstoló visszatérő vendége. 

t. D.

Fogyott a bor 
a kóstolón 

az esemény ünnepélyes díjkiosztóval 
zárult. a több száz arany, ezüst és bronz 
elismerés mellett egyebek között külön 
serleggel jutalmazták a legjobb temerini 
szőlőből készült bor tulajdonosát, Lahos 
imrét. a legjobb temerini bort pedig ezúttal 
a Craft kabach Winery Borház nevezte be 
a versenyre. az idei fesztivál legjobb borá-
nak járó elismerés Magyarországra került. 
a bogácsi Csáter apó Borház vörösbora 
bizonyult a legjobbnak. 

a 25. vince-napi 
Nemzetközi Bor-
fesztivált és Bor-
kóstolót most is 
művelődési mű-
sorral gazdagítot-
ták a szervezők. a 
néptáncegyüttesek 
fellépése mellett a 
TEFU fúvószenekar 
bemutatkozását is 
élvezhették a láto-
gatók. Va
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A vesémet is odaadnám érted – mondo-
gatják újabban némelyek a hozzájuk köz-
elálló személyeknek, kimutatva ily módon 
az illető iránt érezett ragaszkodásukat. Az 
első pillantásra viccesnek és szürreálisnak 
tűnő mondás tehát ismert, sőt minden bi-
zonnyal az én számat is elhagyta már. Azt 
hiszem, hogy meggondolatlanul. Lehet, hogy 
éppen ezért kacagtam jó nagyokat egyik 60 
év körüli, közeli ismerősöm, mondhatni a 
jelentős korkülönbség ellenére jó barátnőm 
kijelentésén, aki egy nap közölte velem: az 
a szándéka, hogy öccsének adományozza a 
bal veséjét, mert beteg, és szüksége van rá. 
„Persze, én meg a májamat, hogyisne!” – 
szaladt ki a számon. Ő azért annyira nem 
nevetett ezen az egészen, sokkal inkább a 
határozottság és a félelem ült ki az arcára, 
amiből azt szűrtem le, hogy tényleg komo-
lyan gondolja a szervátültetést.

Napokon, heteken, sőt éveken át veséz-
tük a témát (mily egybeesés!). Volt rá idő, 
hiszen annak ellenére, hogy minden egyéb 
feltétel adott volt a műtéthez, az elhúzódó 

koronavírus-járvány miatt többször, mind-
össze egy héttel a beavatkozás előtt lefújták 
az operációkat. Lelkileg minden alkalom-
mal újra talpra kellett állnia. Tavaly május-
ban azonban sokadszori nekifutásra végle-
ges időpontot kaptak az itteni egészségügyi 
csúcsintézményben.

Nem is igazán tűrt már halasztást a do-
log. Az öcs állapota egyre rosszabbodott, a 
veseműködés folyamatosan gyengült, heti 
három alkalommal járt dialízisre, dolgozni 
már nem volt képes, járni is csak alig. Az 
utolsó lehetőség kínálkozott a majdani teljes 
értékű életre. A kitűnő egészségi állapotnak 
örvendő donor műtét utáni sorsa viszont a 
bizonytalanság útjára lépett. Engem legin-
kább az érdekelt, hogy milyen érzelmi har-
cokat kellett megvívnia, mire e kényes kér-
désben az elhatározás megszületett. Akadtak 
a családban, akik megpróbálták volna lebe-
szélni, de ő hajthatatlan maradt. 

És eljött a nap, a műtét napja, amelyen a 
sors mindkettőjükhöz kegyesnek mutatko-
zott és a jelek szerint az is volt. Több órán 
át tartó beavatkozás eredményeként barát-
nőm bal veséje a szomszéd műtőben fekvő 
öccsének a testébe került. Ő bizakodott. 
Bízott az orvosokban, a körülményekben, 
a szerencsében, de tudta azt is, hogy bizto-
síték az életben semmire sincs. Az immu-
nológiai egyezés kiváló volt, az öccsénél 
már a műtőasztalon beindult a veseműkö-
dés. A szervezete nyomban befogadta a do-
nortestet. A felépülés elhúzódhat, modták 
a doktorok. 

A műtét után bő fél év eltelt, mindketten 
jól vannak, öcs állapota javult, az övé nem 
romlott. A műtét után maradt heg emlékez-
teti őket arra, hogy mennyire összetartoznak. 
Barátnőm szervet adományozva emberségből 
nyilván jelesre vizsgázott. De azért is, mert 
nem kürtölte világgá, hanem csendben és sze-
rényen tette, amit öccsével tett. Akivel immár 
a vérköteléken túl, szervtestvérek is. Nemes 
cselekedet volt!

ácsi

Egy önzetlen cselekedett nyomán
Szervtestvérek

a legfrissebb adatok szerint Szerbiá-
ban harminc gyerek és 2 ezer felnőtt vár 
szervátültetésre, közülük nyolcszázan új 
vesére. a számok arról árulkodnak, hogy 
az országban még mindig ismeretlen és 
népszerűtlen a szervadományozás intéz-
ménye. Tavaly mindössze egyetlen szerv-
átültetést végeztek elhunyt donorral, és 
a két kézen megszámlálható az is, hogy 
hány élődonoros átültetés történt. 

az illetékesek szerint a családtagok 
azért nem egyeznek bele abba, hogy az 
agyhalottnak nyilvánított hozzátartozó-
jukat lekapcsolják a gépekről, ami ál-
tal szervadományozóvá válhatnak, mert 
abban bíznak, hogy a csodával határos 
módon egyszer majd csak felébrednek. 
a statisztikák szerint tavaly csaknem tíz 
esetben állt be az agyhalál, de a család-
tagok egy esetben sem írták alá a jóvá-
hagyást.
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lahos imre csaknem húsz 
éve hobbiborász, és noha évente 
benevez a temerini borversenyre, 
ilyen magas kitüntetést korábban 
nem kapott. A fehérborok kategó-
riájában idén a zsűri nagy arany-
érmét vihette haza Kozmopolita 
boráért. Emellett két ezüst- és egy 
aranyéremmel is gazdagodott. A 
nyertes borról elmondta, hogy a 
szőlőfajta aránylag új felénk, re-
zisztens, jó minőségű bort produ-
kál, muskotályos, kellemes illata 
és ízvilága van. – Már néhány éve 
próbálkozom ezzel a szőlőfajtá-
val, de most sikerült először ilyen 
jó minőséget elérnem. Most iga-
zán elégedett vagyok. A borkészítés során sok 
mindent ki kell tapasztalnia az embernek, rá 
kell jönnie arra, hogy mi felel meg a bornak. 
Igyekszem mindig valami újat tanulni, hogy 
fejlődjek. Az elkészítési folyamat minden bor-
fajtánál más, és csak a borásztól függ, hogy mi 
áll hozzá közelebb. Szerintem a rozébor sok-
kal több odafigyelést, törődést igényel, ezért 
nehezebb az eljárás, naponta követni kell az 
erjedési folyamatot. A szabadidőmből sokat 
fel kell áldoznom, de a munkahelyi elfoglalt-
ságaim miatt csak az esti órákban jut idő a 
hobbimra. Csaknem 800 liter bort készítek, 
a java részét megisszuk vagy elajándékozom, 
mesélte a hobbi borász, aki szerint a temerini 
borfesztivál kitűnő alkalom arra, hogy a borá-
szok találkozzanak egymással, beszélgessenek, 
minél több bort megízleljenek, és, hogy össze 
tudják hasonlítani azokat a sajátjukkal. Szerin-
te ez lehet a folyamatos fejlődés kulcsa. 

A Craft kabach Winery a vörösborok 
kategóriájában remekelt. A 2017-es Cabernet 
Sauvignon nagy aranyérmes lett, valamint két 

aranyat és két ezüstöt is kiér-
demeltek, de az idén beveze-
tett temerini szőlőskertekből 
származó borok kategóriájá-
ban is ők kapták a legmaga-
sabb pontszámot a 2021-es 
Gamay borért. A jánoshal-
mi Gazdakör aranyserleg-
gel jutalmazta a borászatot. 
Kabács Szilvia, a borászat 
igazgatója rendkívül elége-
dett az eredménnyel, mint 
fogalmazott, a sok-sok mun-
ka és odafigyelés meghozta a 
gyümölcsét. A nagy aranyér-
mes nedűről elmondta, hogy 
egy kifejezetten száraz bor, két 

éven át érlelődött fahordóban, és mostanra 
érte el csúcsminőségét. Magyarországon már 
megkapta az agrárkamara különdíját. Testes 
vörösbor, tehát jól dukál a sültekhez, pör-
költhöz, vörös húsokhoz. Jelen-
leg hat fajta bort készítenek, de 
fontos szempont számukra az, 
hogy mindig valami újjal rukkol-
janak elő. 

– Ez egy családi vállalkozás, 
pontosan 53 éve lesz annak, hogy 
édesapám, Kabács János az első 
bort lepalackozta. A családban én 
voltam az egyetlen, aki bármiféle 
érdeklődést mutatott a borászat 
iránt. A borászat technológusa 
továbbra is az édesapám, hiszen 
rengeteg tapasztalata van ezen 
a téren, én pedig igyekszem át-
venni tőle a tudást. Ez egy hosszú 
és nem könnyű folyamat. Meg-
győződésem, hogy szükség van a fejlesztésre, 
hogy megfeleljünk a mai világ kihívásainak. 

Népszerűsíteni, hirdetni 
kell minden létező plat-
formon. Ma már honla-
punk van, és menedzse-
rünk is Vinko Mihajlović 
személyében. A fenn-
maradáshoz ma már ez 
alapfeltétel. A miénk egy 
craft borászat, amiből 
nem sok van a környé-
ken. Ez azt jelenti, hogy 
kézműves borokat ké-
szítünk, és csak megha-
tározott mennyiségben.  
Igyekszünk megtartani a 
bor házias jellegét. Ezek 

Éremhullás a temerini 
borászoknak

kimagaslóan eredményes volt az idei borfesztivál a helyi borászok számára. A 
fehér-, a vörös- és a rozéborok kategóriájában három nagy aranyérem temerinben 
maradt. A díjazottakkal beszélgettünk. 

valójában élő borok, nincsenek túlvegyszerez-
ve. Hatalmas áldozattal, törődéssel és munká-
val jár, de mindaddig, míg én leszek a borászat 
élén, ez így is marad, emelte ki a Craft Kabach 
Winery vezetője. 

Szilák Sarolta idén csaknem 6 fajtával 
nevezett be a temerini versenyre, az Olasz-

rizling és a 2021- es 
Cabernet Sauvignon 
ezüst érmet érdemelt 
ki, a Kozmopolita 
arany, két fahordós 
Cabernet ugyancsak 
arany, a Woodstock 
rosé bor pedig nagy 
aranyérmes lett. Ez 
utóbbiról elmond-
ta, hogy egy gyümöl-
csös, friss, harmoni-
kus, karakteres bor, 
amely kékfrankos 
szőlőből készült. Ez 
a fajta kimondottan 

ajánlott rozéborok készítésére, de kiváló 
vörösborok is készülhetnek belőle. Kifej-
tette, a meleg nyár kedvez az évjáratnak, a 
tavalyi év pedig igazán bővelkedett napsü-
tésben, viszont a túlzott szárazság kihathat 
a savakra. A szeptember azonban csapadé-

kos volt, a sok eső nyomán ke-
letkező bogyórepedéseken ke-
resztül a rothadásra érzékeny 
fajtákat támadja a botritisz, de 
ez a megfelelő időben elvégzett 
permetezéssel kiküszöbölhető. 
A fiatal borász vásárolja a szőlőt, 
és ennek szerinte az az előnye, 
hogy válogatnhat a kínálatból, a 
hátránya viszont az, hogy jóval 
nagyobb kiadással jár. Sarolta 
nagyon sokat tanult édesapjá-
tól, és talán tőle örökölte a bor 
iránti szeretetét is. – Ha jó bort 
szeretnénk készíteni, akkor na-
gyon oda kell figyelnünk, nem 

elég csak feldolgozni, hanem folyamatosan 
követni kell a bor fejlődését, ami sok időt 
igényel. Nekem nagy segítségemre van eb-
ben édesapám, aki munka oroszlánrészét 
elvégzi, és mindig számíthatok rá. Természe-
tesen szakkönyveket is olvasok, de naplót is 
vezetek, hogy követhessem a dolgokat. Min-
den bizonnyal édesapámtól örököltem a bor 
iránti szeretetet, hiszen láttam, hogy szívvel-
lélekkel dolgozza fel a szőlőt. Emlékszem, 
testvéremmel a vasárnapi ebéd mellé min-
dig kaphattunk egy ujjnyi bort, tette hozzá 
a borász, aki szerint a temerini borfesztivál 
nagyszerű lehetőség az ismerkedésre, ta-
pasztalatok megosztására. Különböző fajta 
borokat kóstolhatnak, ezáltal lehetőség nyílik 
megismerni egyes borok fajtajellegét.

ácsi

Szilák Sarolta
Lahos imre átveszi a 
díjat kovács róberttől

kabács Szilvia

azért mégiscsak igaz: borban az igazság
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Az első, elillant hó
Péntek reggel szikrázó hótól fehérlő táj látványa fogadta a 

koránkelőket. Hatalmas pelyhekben hullott a hó, s közben befestette 
a háztetőket és a füves területeket is. az immár megszokottnak vélt 
enyhe telek egyre ritkábban ajándékoznak meg az idilli téli táj panorá-
májával. Mintha a valódi tél mostanában elkerülne bennünket. Csupán 
néhány napig tartó erősebb lehűlés, fagypont alá eső hőmérséklet és 
erőteljesebb széllökések erejéig mutatkozik meg a „tél foga”. 

Miközben arról érkeznek hírek, hogy a mediterrán éghajlatú terü-
leteket is vastag hótakaró borítja, nálunk csupán egy napig tartottak 
a téli örömök. Néhány órán át kitartóan havazott ugyan, de a szánkók 
és a hólapátok mégsem kerültek elő. Nem volt rájuk szükség, mert a 
hóréteg nem bizonyult tartósnak. a közösségi oldalakat azonban gyor-
san elárasztották a hóesesésről készült felvételek. Mindenki igyekezett 
megörökíteni a ma már nem mindennapinak mondható jelenséget. 

Csakhamar különböző vélemények jelentek meg a fotók alatt. 
Sokan úgy vélték, hogy a megkésett tél és a havazás már nem kí-
vánatos. Ha eddig nem esett, most már ne is essen. Mások ódzkod-
tak attól a többletmunkától, ami a hóeséssel jár. Havat lapátolni, 
járdát tisztítani senkinek sem volt kedve. a kommentelők tábora 
azonban hamar megoszlott. Sokan akadtak olyanok, akik öröm-
mel fogadták a hóesést, és abban bíztak, hogy tartósan fehérek 
maradnak az utcák. a legtöbben a gyerekekre gondoltak, akiknek 
a téli örömökből igen kevés jut manapság. a legfiatalabbak talán 
azt sem tudják milyen is az, amikor több napon, esetleg heteken 
át hó borítja a tájat. 

Mi, kissé idősebbek még emlékezünk azokra az időkre, amikor a 
nagy csoportokba verődött gyerekseregeket a felnőttek alig tudták 
feloszlatni. Egymással versengve gyúrtuk a hóembereket, barlango-
kat, legkedvesebb eszközünk pedig a szánkó volt. Jó lenne, ha a mi 
gyerekeink is megismernék azt a páratlan érzést, amikor a hidegtől 
kipirult arccal visszaérünk a meleg szobába, és ott forró kakaót iszunk. 
Úgy tűnik, hogy az éghajlatváltozás ettől az érzéstől megfosztja az 
utánunk következő generációt. 

Ha havat akarunk látni és mutatni a gyerekeinknek, kénytelenek 
vagyunk autóba ülni és a hegyekbe utazni. a téli kirándulásoknak is 
megvan a varázsa, de nem mindenki szánja rá magát, hogy több száz 
kilométert utazzon egy kis téli örömért cserébe. Így hát a legtöbben 
otthon maradnak, és abban bíznak, hogy talán lesz még alkalom egy 
kis szánkózásra, csúszkálásra a gyerekekkel. a tartós hótakaró hiá-
nya nem csak a téli örömöktől foszt meg bennünket. a mezőgazdaság 
különböző ágazataira is kihat. 

akár örülünk a télnek és a hónak, akár nem, az éghajlat szemmel 
láthatóan másmilyen, mint amilyen az elmúlt évtizedekben volt.

T. D.

A 17. dardli bajnokság eredményhirdetésére a múlt szerdán került 
sor, amikor a nyertesek ünnepélyesen átvették az érmeket és a jutalmu-
kat, ami az előző évekhez hasonlóan 1-1 malac, fél-fél malac és 1-1 liba 
volt. A vándorserleget ezúttal a Gyuráki–Petro páros emelte a magasba. 
Az est hivatalos része után a résztvevők megkóstolták Erős Norbert ízletes 
körömpörköltjét, majd a zsebekből itt-ott újra előkerült a kártyapakli. 
Külön dicséretet érdemelnek a lelkes fiatal szervezők, a Sörös testvérek, 
akik a fiatalok körében is népszerűsítik ezt a Temerinben nagyon köz-
kedvelt kártyajátékok.

Á. I.

véget ért a dardlibajnokság

A gyuráki–Petro páros a győztes

A dardli-táblázat állása

Egyedülálló fiatalember szerény albérletet 
keres. Ellenszolgáltatásként akár ház körüli 
és egyéb szakértelmet kívánó, illetve fizikai 
munkát is fel tud ajánlani.

a hívást a következő mobilszámra várja:
061/657-25-52

Felújítják-e a kastélyt?
December végén Temerinbe látogatott egy francia szakértőkből és 

a köztársasági és tartományi műemlékvédelmi intézet képviselőiből álló 
csapat, hogy megtekintse a Szécsen-kastélyt. A barokk stílusú épület 
rossz állapotban van, és égető szükség mutatkozik a felújítására, amely 
cél érdekében a község a közeljövőben lépéseket kíván tenni.

A szakmai látogatásra a Szerbia Kastélyai – A kulturális örökség védel-
me elnevezésű projekt keretében került sor, melyet több mint egy évvel 
ezelőtt indított a Művelődési, Építésügyi, valamint a Közlekedésügyi és 
Infrastrukturális Minisztérium. A projekt előirányozza a Szécsen-kastély 
teljes körű felújítását és eredeti állapotába való visszaállítását. Ez min-
denképpen nagyszerű hír a temeriniek számára, hiszen amellett, hogy a 
település egyik védjegyévé vált épület visszanyerheti régi fényét, mindez 
az idegenforgalom fellendítéséhez is hozzájárulhat.

maszó

tűz PéterVárADoN – Az áldozatok neve és életkora 
egyelőre ismeretlen, csak annyit tudni, hogy két férfiről van 
szó. A lángok valamikor hajnali öt óra körül csaptak fel az épü-
letben, a tűzoltók nem sokkal ezután érkeztek a helyszínre. 

Gyorsan megfékezték a tűz terjedését, az egykori szóra-
kozóhely épületében azonban két elszenesedett holttestet 
találtak. Az ügyben a rendőrség és az ügyészség is nyomo-
zást folytat.
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A gondolkodószék mint fegyelmezési eszköz 
Orosz Lahos Teodóra óvónővel beszélgettünk (2.)
• Csakúgy, mint régen, ma is vannak 

élénkebb, csintalan, szófogadatlan gye-
rekek. Milyen büntetési formákat alkal-
mazhat napjainkban az óvónő? 

– A plakáton nemcsak a rossz viselkedé-
si forma van áthúzva, de ott van mellette az 
is, ami elvárandó a gyerekektől. Ezeket még 
egy kicsit fűszerezzük az érzelmekkel, hogy 
ráébresszük őket arra, hogyan érezheti ma-
gát a sértett fél. Ennek az az előnye, hogy a 
gyerekekkel együtt új viselkedési formákat 
is megfogalmazhatunk. Ilyenkor úgy érzik, 
hogy ők is hozhatnak döntéseket. Gyakran 
konfliktushelyzetek alakulnak ki közöttük, 
vitáznak, verekszenek, mindenki a saját kis 
igazát bizonygatja. Ilyenkor azt próbáljuk 
megértetni velük, hogy az óvodában létezik 
egy rendszer, ami által kordában tarthatjuk 
a kedélyeket.

A gyerekek közül néhányan rendkívül  lel-
kiismeretesen követik ezeket a szabályokat, 
olyannyira, hogy gyakran ők maguk hívják 
fel a csoporttársaik figyelmét arra, hogy nem 
cselekszenek helyesen. Egyik módja a konf-
liktus kezelésének az ún. gondolkodószék 
alkalmazása. A vicces képecskékkel díszített 
ülőalkalmatosságot a szoba távolabbi részé-
ben helyeztük el, majd amikor konfliktus-
helyzet alakul ki, vagy szabályt szegnek, erre 
a székre ülnek annyi percre, ahány évesek. A 
széken töltött idő alatt az a dolga a gyerek-
nek, hogy elgondolkodjon azon, hogy miért 
is került oda. Miután lejárt az a néhány perc, 
egy rövid beszélgetés következik, amelynek 
során arra keressük a választ, hogy mit tett 
és miért, valamint hogy hogyan lehetne ezt a 
jövőben másként csinálni, hogy ez ne követ-
kezzen be. A beszélgetés után természetesen 
folytatódik a játék. Olykor naponta többször 
is eljátsszuk ezt, de ez az egyedüli hatásos 
módszer, amivel rendelkezünk. 

• Az óvónő ezek szerint még a hang-
ját sem emelheti fel a gyerekre? 

– Bizonyára megesik, hiszen a hangszí-
nekben is vannak árnyalatnyi különbségek. 
Alkalmazunk még egy technikát, ami jól be-
vált, ez az ún. mediációs technika, a köz-
vetítés technikája. Ez olyankor szükséges, 
amikor két gyerek kerül konfliktushelyzetbe. 
Összevesznek, vitáznak, egyik sem enged a 
magáéból. A lényege az, hogy az óvónő beáll 
a két gyerek közé, mint egy közvetítő. Három 
kérdést tesz fel nekik: mi is történt valójában, 
ki hogyan érezte magát abban a helyzetben, 
valamint hogy mit lehetne tenni annak érde-
kében, hogy folytatódjon a játék? Mindketten 
válaszolnak ezekre a kérdésekre. A megol-
dás kiötlését általában a gyerekekre bízom, 
és hihetetlen, hogy néha olyan megoldást ja-

vasolnak, ami nekem lehet, hogy soha sem 
jutna az eszembe. 

Vannak kreatív gyerekek. Az első hetek-
ben mindenki mondaná a saját kis meséjét, 
és annyira beleélik magukat a játékba, hogy 
észre sem veszik, mennyire hangosak. Ilyen-
kor rájuk szólunk, hogy vegyenek vissza a 
hangerőből. A fokozatosság elvét alkalmaz-
zuk itt is. A kezdetben kevesebb figyelmet 
követelünk tőlük, és igyekszünk 3-4 perc 
alatt elmondani a lényeget. A gyerekek néha 
dinamikusabbak, máskor nyugodtabbak, és 
ez a játékukra is jellemző. Olykor napokon 
át nem tudnak megegyezni, közösen játszani, 
majd jön egy hét, amikor gyönyörűen köz-
reműködnek, megbeszélik egymás között a 
szerepeket, és beindul egy konstruktív játék. 
Ez elsősorban a hangulatuktól függ. Termé-
szetesen irányítani kell őket, és rájuk szólni, 
amikor átlépik a határt. 

• mi okoz konfliktust közöttük? 
– Többnyire az, hogy természetüknél fog-

va posszesszívek, birtokolni szeretnék a já-
tékokat, miközben némelyből csak egy meg-
határozott mennyiségű van, ők pedig nyilván 
sokkal többen vannak. Ez az egyik konflik-
tusforrás. Másodsorban a hatévesek már 
csoportosulnak, így megeshet, hogy valakit 
nem engednek be közéjük, sok esetben ez is 
sérelmeket szül. A gyerek életében az óvoda 
az első lépcsőfok, ilyenkor kerül először egy 
nagyobb csoportba. Meg kell tanulnia azo-
kat a viselkedési formákat, amelyeket ez a 
közösség megkövetel, mert nem ugyanazok 
a szabályok érvényesek az óvodában, mint 
otthon, a családban. 

• Digitális világban digitális gyere-
kek? 

– Nemrégiben részt vettünk egy, a sza-
badkai tanítóképző által szervezett tovább-
képzésen, ahol a soproni dékán tartott elő-
adást a mai, digitalizált világról. Az volt a 
lényege, hogy nem kell szemet hunyni afelett, 
hogy változik a világ, hiszen mi ezt lelassí-
tani nem tudjuk. A gyerek pedig mit tesz? 
Alkalmazkodik az adott helyzethez. Ő nem 
bűnös azért, mert minden tartalom elérhető 
a számára. A szülő az, aki felel a gyerekéért, 
és neki kell meghúznia a határokat. Hogy a 
dékán szavaival éljek, minden táblagépen, te-
lefonon és számítógépen szerencsére ott van 
a „kikapcsol” gomb. Erről kizárólag a szülő 
dönt. Egyensúlyt kell teremteni a digitális vi-
lág és a valóság között. A gyerek kizárólag a 
valós világban tud megtapasztalni dolgokat. 
Azt látjuk, hogy érzelmileg nincsenek felké-
szülve, sértődékenyek, nem tudják kezelni 
a konfliktushelyzeteket. 

• A kommunikáció fontossága eb-

ben a tekintetben méginkább felérté-
kelődött? 

– Szerintem ez a kulcsszó. Gyakran pa-
naszkodnak a szülők, hogy már annyiszor 
rászóltak a gyerekre, de hiába. Én azt mon-
dom, hogy ez nem baj, hiszen valahol ők ezt 
rögzítik. Beszélgetni kell velük, mesélni, út-
közben, főzés közben. Meg kell értetni velük 
a kauzális, azaz ok-okozati viszonyokat. A mai 
gyerek nagyon sokszor nem tudja azt, hogy 
a tetteinek milyen következményei lehetnek. 
Még mindig tombol bennük az egocentriz-
mus, nem engednek a saját igazukból. Az 
adaptációnak és a szocializációnak viszont 
az a lényege, hogy úgy cselekedjünk, hogy 
az másnak is jó legyen. 

• gyakran jár továbbképzésekre. 
mindig tanul valami újat? 

– Azóta, hogy elvégeztem a főiskolát, na-
gyon sok minden megváltozott. Ha én még 
mindig azokkal a módszerekkel dolgoznék, 
amiket ott tanultam, akkor a gyerekek bizo-
nyára meg sem értenének. Lépést kell tarta-
nunk a rohanó világgal, hogy tudjunk egy-
mással kommunikálni.

• A temerini óvodában tavaly óta al-
kalmazzák az új nevelési programot. 
ez milyen változásokat hozott a gyakor-
latban? 

– A felrepülés évei elnevezésű program 
teljes átalakulást igényel, mind a csoportszoba 
berendezése, mind az óvónői szerep tekinteté-
ben. Az eddigi felfogások szerint az óvónő volt 
a mindentudó, az ismeretet átadó személy. Ma 
már sokkal inkább partneri viszonyban van 
a gyerekekkel, együtt próbálják felfedezni a 
körülöttünk lévő világot, új tapasztalatokat 
szerezni. Valójában én irányítgatom őket, de 
nem én vagyok számukra az egyedüli tudás-
forrás. A gyerekek saját maguk mondják ki 
a feltételezéseket, megoldásokat, az óvónő 
pedig társ ebben. Kétségtelenül nagyon ne-
héz, és idő kell ahhoz, hogy megszokjuk ezt 
a munkaformát. A tervkészítés tekintetében 
is vannak újdonságok. Míg korábban heti, 
havi vagy évi tervet készítettünk, ma már a 
gyerek érdeklődési körének alakulásától függ 
az, hogy milyen irányba haladunk. Ezt a mód-
szert alkalmaztuk a projektkészítés során is. 

Észrevettem, hogy a gyerek folyton zászlókat 
építettek kockákból. Arról beszélgettek, hogy 
mi magyarok vagyunk, de Szerbiában élünk, 
akkor nekünk is tudnunk kell szerbül. Az a 
kérdés foglalkoztatta őket, hogy akkor hogyan 
tanultunk meg magyarul. Meghatároztuk tehát 
a témát, de nem gondoltuk végig, a gyerekek 
érdeklődési körétől függően alakítottuk ezt a 
zászlós történetet. Érdekelte őket, hogy milyen 
a szerb és milyen a magyar zászló, vajon az 
óceánoknak is van-e zászlaja? A végére kiala-
kult egy kerek mese, ami csak a miénk. Egy 
megismételhetetlen utat jártunk be.

áDám Csilla
Vége
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  273. „tarkalovas” Bujdosó József 
tanyája. – „Bujdosó Józsefé és Hugyi Ilo-
náé volt a tanya.  Gyerekük nem volt. A 
Fero-telepben vettek házat, oda jöttek be 
öregségükre. A tanya is akkor tűnt el.” 

Adatközlő: Karácsondiné Varga Rozá-
lia, sz. 1944.

274. Povázsán Pál tanyája. – 
Povázsán Pál módos gazda 
tanyájára ma már nagyon 
kevesen emlékeznek. Pedig 
a családról tudni kell, hogy 
Temerinben  az övéké volt az 
első cséplőgép. Egyik utód-
juk a Magyarországon aku-
punktúrás gyógyításról elis-
mert dr. Povázsán József (sz. 
1925), aki három évtizedig 
volt a Rába ETO labdarúgó-
csapatának sportorvosa, vala-
mint annak leánya, Povázsán 
Katalin, a 80-as évek kajako-
zásának a kimagasló egyéni-
sége. Magyarország női világbajnoka.

Pálnak Fehér Rozáliával kötött házassá-
gából egy fia született, ő is a Pál nevet kapta 
(szül. 1886). Soha nem jött vissza az első 
világháborúból, felesége, Horvát Viktória 
és három gyerek, Pál, Sándor és Ilona ma-
radt utána. (Fúró Dénes: Temeriniek a nagy 
háborúban: 753. sz. áldozat). 

Az özvegy a családjával továbbra is a 
tanyán élt, apósa biztosította számukra a 
megélhetést, de a család további sorsa sem 
mentes a tragédiáktól. Ilona (sz. 1915) 
férjhez ment, Sándor (szül. 1911) a ka-
tonaságnál halt meg ismeretlen körülmé-
nyek között.  

„Sándor bátyám nagyon szerette az 

állatokat. Ha bejött a vasárnapi mi-
sére, mindig vett kockacukrot, hogy a 
lovaknak kedvezzen. A környező ta-
nyalakók mesélték, hogy három nap-
pal előbb, mielőtt a haláláról hozták 
volna a sürgönyt, a lovak az istállóban 
megvadultak. A csukott istállóajtót fél-
fástól kidöntötték, és kiszaladtak az 

udvarra. Alig lehetett őket 
megfogni. A temetés után 
meg, mikor a szüle kiért 
a tanyára, a kutya meg-
szagolta a szoknyáját, ki-
ment a temetőbe és a gaz-
dája   sírhalmán egy lukat 
kapart, abba belefeküdt és 
ott pusztult el.” 

A harmadik gyerek, a 
Pál, (szül. 1914) jóképű 
legény volt. Minden vasár-
nap  borbély járt hozzá. A 
falusi házukban megborot-
válta, megnyírta és rendbe 

tette a körmeit. Mielőtt Pál nősülésre 
szánta volna el magát, nagyapjával ház-
tűznézőbe indult, csakhogy nem arra 
vette az irányt, amerre az 
öreg elindult. Akkor derült 
ki, hogy ugyanolyan nevű 
lányról van szó, csak akire 
a nagyapa gondolt, az gaz-
dag, a Pál kiszemeltje pedig 
egy ágrólszakadt szegény 
lány volt. 

„– Ha a szegínyt ve-
szed el, kitagadlak a va-
gyonbú! – fenyegetőzött az 
öreg Povázsán. Nagy volt a 
tét, 28 hold föld  meg egy 

ház! Testvére, Ilona csak 3 holdat és a másik falusi 
házat kapta örökségül. Palkó elkeseredettségében 
pisztollyal főbe lőtte magát. A lövés nem lett halá-
los, azonban fél teste megbénult.”

Pár évvel később a Fehér-árok határrészben lakó 
Morvaiék ( 240. sz. tanya) Márika nevű leánya a jókora 
vagyonért férjhez ment az ágyhoz kötött Povázsán gye-
rekhez. Családjuk nem született. Lassan eladogatták a 
földet, az egész örökséget tanyástól együtt fölélték.  

Adatközlő: Forse Uracs Erzsébet, szül. 1946.

áDám istván
(Folytatjuk)

Povázsán Pál a halálos ágyán, mellette Horváth Mária és a 
feleség, Morvai Mária

Povázsán Pál

Eltűnt temerini tanyavilág (ii. - 62.)

„Ha a szegínyt veszed el...”
Povázsánékhoz sem volt kegyes a sors

a világhálón találtam ezt a képet, amely valami mulatságon készült 
egy baráti társaságról, minden bizonnyal a temerini amerika-kocsmá-
ban. a fotón felismertem az egykor híres temerini asztalosmestert, Sára 
Józsefet és feleségét. Józsi bácsi balról az első, Bözsi néni pedig sötét 
ruhában az asztal végén látható. 

a Sára család és anyai nagyanyám között szoros barátság szövő-
dött, gyakran látogatták egymást és jeles napokon sokszor ünnepeltek 
együtt. Nagyanyám kíséretében édesmamával én is több alkalommal 
jártam Józsi bácsi tullabarai műhelyében, célzatosan leginkább olyan-
kor, amikor egy-egy szobabútor elkészült. 

ilyenkor megcsodáltuk az akkori divat csúcsát jelentő gyönyörű há-
lószoba-, vagy ebédlőbútort, a fénylő faerezetet imitáló festést, aminek 
Bözsi néni volt a mestere.

MaZÁN János 
Facebook-bejegyzései

Sára Józsi bácsi és Bözsi néni
régi temerini fotók

Sára József (balról), felesége, Bözsi néni (középen)

MEGEMLÉKEZÉS
Január 24-én múlt három éve annak, hogy örökre eltávoztál

PÁLFI Károly 
(1932–2020)

Az évek múlása fájdalmunkon nem enyhít. 
Hiányod pótolhatatlan! 
Szeretetett emléked szívünkben hordjuk.

Feleséged Teri, lányaid, Szilvia és Gabriella, 
vejed, Rudolf és unokád, Mariann
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VÉGSŐ BÚCSÚ
Fájó szívvel búcsúzom feleségemtől

NAGY (BAKOS) Magdolna 
(1951–2023)

„Lecsukott szemmel még látom a lelkét
ki mellettem ül, és nékem mesél…
nem maradt utánad, más csak az emlék.
Örökké szeretlek bárhol legyél!”

(Szabó Balázs)

Legyen áldott és békés a pihenésed!

Búcsúzik tőled szerető férjed, Tibor

MEGEMLÉKEZÉS
Szomorú egy éve, hogy 

nincs közöttünk szerettünk

KOHANEC Franciska 
(1940–2022)

Lelked, reméljük 
békére talált, s te már 
a mennyből vigyázol ránk.

Soha nem feledünk, 
szívünkben szeretünk, 
rád örökkön örökké 
emlékezünk.

Nyugodjál békében!

Emléked őrzi lányod, 
Ciska, vejed, Milan, 

unokáid: Nikola, Kristina 
és unokavejed, Nikola

Folyamatban van a felkészí-
tés azon felnőttek számára, akik 
szeretnének megkeresztel-
kedni, vagy elsőáldozásban, 
bérmálkozásban részesed-
ni. A felkészítés szombatonként 
18 órakor van.

Miserend
27-án, pénteken, 8 órakor: Egy szán-
dékra; 18 órakor horvát nyelvű szent-
mise.
28-én, szombaton, 8 órakor: A hét fo-
lyamán elhunytakért, valamint: †Francia 
Mihály, elh. szülők és hozzátartozók; 
valamint: Elhunyt családtagokért.
29-én, Évközi 4. vasárnap, Telepen 

7 ó.: Népért; a plébániatemplomban 
8.30 ó.: †Sétáló Erzsébet, a család élő 
és elh. tagjaiért; 10 ó: †Mészáros Bor-
bála, Zsúnyi Imre, Mészáros és Zsúnyi 
család elhunytjaiért.
30-án, hétfőn, 8 órakor: †Veréb Ilona 
Mária Gizella nővér halálának 10. év-
fordulója (†2013.01.30.).
31-én, kedden, 8 órakor: Egy élő csa-
lád lelki gyógyulásáért.

1-én, szerdán, 8 órakor: †Kihút János, 
Elek Mária, Kihút és Elek családok el-
hunyt tagjaiért.
2-án, csütörtökön Urunk bemutatása 
– gyertyaszentelő Boldogasszony, 
A megszentelt élet világnapja, Telepen 8 
órakor: Egy szándékra;  a plébániatemp-
lomban 10 órakor: A temerini tisztelen-
dő nővérekért; 18 ó.: egyórás szent-
ségimádás a téli kápolnában.

egyházközségi hírek

VÉGSŐ BÚCSÚ
Fájó szívvel búcsúzok édesanyámtól és nagymamámtól

NAGY (BAKOS) Magdolna 
(1951–2023)

Csendben állok, emlékezem..., 
nem halt meg ő, még mindig él – nekem…
Messze ment, hol el nem érhetem. 
Élete úgy múlt el, mint egy pillanat, 
de emléke szívünkben örökre megmarad.

Az angyalok vigyázzanak rád!

Gyászoló lányod, Kinga, párja, Attila, unokád, Rómeó
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VÉGSŐ BÚCSÚ
Keresztapámtól

VARGA Lászlótól 
(1943–2023)

Nyugodj békében, 
legyen csendes álmod, 
találj odafönt 
örök boldogságot.

Emléked őrzi 
Zsuzsi és családja

Temetkezési magánvállalat, 
tul.: NAGY Erika, 

Kossuth L. u. 19., tel.: 843-973

MEGEMLÉKEZÉS
a héten elhunyt

VARGA László 
(1943–2023)

temerini lakosról.
adj, Uram, örök 

nyugodalmat neki!

MEGEMLÉKEZÉS
Szomorú négy éve, hogy szeretett feleségemet elvesztettem

ELEKNÉ MAGYAR Rozália 
(1943–2019)

Maroknyi fény, tengernyi bánat és 
mélységes csend maradt utánad.
Múlik az idő, de a fájdalom nem csitul, 
szememből a könny naponta kicsordul.
Nevedet a szél simogatja egy táblán, 
az örök kék ég alatt örök magány.
De bennem élsz örökké, fájdalmamat nem enyhíti semmi. 
Mosolyom mögött is ott vannak a fájó könnyek. 
Gondolatban velem vagy, bármerre is járok.
Tudom, hogy nem jössz, mégis nagyon várlak. 
Hiányzol nagyon... Szerető férjed, Feri

Köszönetnyilvánítás
Hálás szívvel mondunk kö-
szönetet minden kedves 
rokonnak, barátnak, szom-
szédnak, ismerősnek és 
végtiszteletadónak, akik 
szerettünket

VARGA Lászlót 
(1943–2023)

utolsó útjára elkísérték, ko-
szorú- és virágadományuk-
kal, valamint részvétnyil-
vánításukkal fájdalmunkon 
enyhíteni igyekeztek.

Külön köszönet Zsúnyi Ti-
bor esperes-plébánosnak a 
megható búcsúbeszédért.

Nyugodjon békében!

A gyászoló család

MEGEMLÉKEZÉS
Szomorú hat hete, hogy nem vagy már velem

MOISKO László 
(1950–2022)

Életed úgy múlt el, mint egy pillanat, 
de emléked szívemben örökre megmarad. 
Szerető szíved pihen a föld alatt. 
Minden érted hulló könnycsepp nyugtassa álmodat.

Nyugodjál békében!

Szerető feleséged, Magdi

MEGEMLÉKEZÉS
Szomorú hat hónapja, 
hogy nem vagy velünk

TALLÓNÉ 
NOVÁK Erzsébet 

(1943–2022)

Megpihent a szíved, 
szemed álomba merült, 
felszállt a lelked, 
angyalok közé került.

Nappal angyalként 
jössz hozzánk, 
éjjel csillagként ragyogsz.

Igaz nem látunk, 
de tudjuk, fentről 
mindig ránk mosolyogsz.

Emléked szeretettel 
őrzik testvéreid 

családjukkal

MEGEMLÉKEZÉS
Szomorú négy éve, hogy 
nincs velünk szeretett édes-
anyám, anyósom és nagy-
mamám

URACSNÉ 
HORVÁTH Mária 

(1959–2019)

Távol vagy tőlünk, 
de néha oly közel, 
egy villanás, egy fénysugár, 
mely gyorsan tűnik el…

Ott rejtőzöl mindenben: 
mosolyban, könnyekben, 
már csak emlék vagy, 
egy csillag, egy égi jel, 
mégis itt vagy velünk, 
örökre szüntelen.

Emléked csillaga akkor is 
bennünk ragyog, ha porba 
hullnak az égi csillagok.

Nyugodjál békében!

Szerető fiad, Feri, 
menyed, Isabel és 

kicsi unokád, Leon

MEGEMLÉKEZÉS
Szomorú egy éve, hogy nincs közöttünk 

szeretett édesanyánk, anyósom, mamánk és dédink

KÁCSOR Margit 
(1940–2022)

„Minden elmúlik, mint az álom, elrepül mint a vándormadár. 
Csak az emlék marad meg a szívben, halványan, mint a holdsugár.”

(Friedrics Schiller)

Emlékét őrzik szerettei

Köszönetnyilvánítás
Ezúton mondunk hálás kö-
szönetet mindazoknak a 
rokonoknak, barátoknak, 
szomszédoknak, ismerősök-
nek és minden végtisztelet-
adónak, akik szerettünket

NAGY 
(BAKOS) Magdolnát 

(1951–2023)

utolsó útjára elkísérték, ko-
szorú- és virágadományuk-
kal, részvétnyilvánításukkal 
mély fájdalmunkon enyhíte-
ni igyekeztek.
Külön köszönetet mondunk 
a tisztelendő atyának a meg-
ható gyászszertartásért.

Legyen nyugodt 
és békés a pihenése!

A gyászoló család

MEGEMLÉKEZÉS
Szomorú kilenc éve, hogy nincs közöttünk szerettünk

Tudjuk, hogy senkit sem 
hozhat vissza a gyertyafény, 
de szívünk megőrzi azt, 
akiért a gyertya ég.

Nem múlik ő el, 
ki szívünkben él, hiába 
szállnak álmok és évek.

Szívünkben őrizzük 
szép emléked.

Szerető feleséged, fiaid, 
menyed és unokáid

ZAVARKÓ Béla 
(1948–2014)
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MEGEMLÉKEZÉS

VíGI Imre 
(1957–2023. 1. 12.)

PRINCIP Svetislav 
(1931–2023. 1. 22.)

NAGY BAKOS Magdolna 
(1951–2023. 1. 18.)

temerini lakosokról.
Nyugodjanak békében!

LAKATOS Pászti Edit 
(1968–2023. 1. 10.)

özv. KURILLA DUSA Ilona 
(1932–2023. 1. 22.)

özv. KEREKES APRÓ Ilona 
1950–2023. 1. 18.)

Temetkezési vállalat, Népfront u. 
109., tel.: 842-515, 062/88-51-513

Köszönet mindazoknak, akik a temetésen megjelentek.

VÉGSŐ BÚCSÚ
Öcsémtől

VARGA Lászlótól 
(1943–2023)

Az élet ajándék, 
ami egyszer véget ér, 
de emléked örökké 
szívemben él.

Szeretettel, Nenus

BÚCSÚZUNK
Szeretett édesapámtól, 

apósomtól, tatánktól

VARGA Lászlótól 
(1943–2023)

Nem vársz már minket 
ragyogó szemekkel, 
nem örülsz már nekünk 
szerető szíveddel.
De egy könnycsepp 
a szemünkben érted él, 
egy gyertya 
az asztalon érted ég.
S bennünk él egy arc, 
egy végtelen szeretet, 
amit tőlünk soha senki 
el nem vehet. 
Telhetnek hónapok, 
múlhatnak évek, 
szívből szeretünk, 
s nem felejtünk téged.

Fájó szívvel búcsúzik 
tőled fiad, Dénes, 

menyed, Tünde és 
unokáid: Dániel és Laura

MEGEMLÉKEZÉS
Szomorú szívvel emlékezek 

szeretett lányomra

URACSNÉ 
HORVÁTH Mária 

(1959–2019)

Emlék varázsa melegíti 
lelkem, szívemben érzem 
őt, soha nem felejtem.

Álmok, emlékek, 
szép szavak, ez minden, 
ami a múltból megmaradt.

Tátongó űr lelkemben 
a hiány, néha kicsit 
csendesül, de örökké fáj. 

Évek múlnak el, bennem 
mégis létezel, emlékeid 
nem törli semmi el.

Nyugodjál békében!

Szerető édesanyád

MEGEMLÉKEZÉS
Szomorú négy éve, hogy 
nincs velünk szeretett fele-
ségem és édesanyám

URACSNÉ 
HORVÁTH Mária 

(1959–2019)

Kinn a temetőben van 
egy csendes sírhalom, 
szívünkben örök 
a gyász és a fájdalom. 
Nem zárnak el tőlünk 
a nehéz hantok, 
örökké elénk tárul 
mosolygós arcod.

Minden virág beszél, 
mit sírodra teszünk, 
minden szál elmondja, 
mennyire szeretünk. 
Ha egy könnycsepp 
lecsordul arcunkon, 
az azért van, 
mert hiányzol nagyon.

Szerető férjed, Zoli 
és fiad, Zolika

MEGEMLÉKEZÉS
Január 16-án múlt 3 éve, 
hogy elvesztettük, akit sze-
rettünk

VARGA (BADO) Borbálát 
(1950–2020)

Tudjuk, hogy nem jöhet, 
mégis egyre várjuk. 
Enyhíti hiányát, 
ha álmainkban látjuk.

Az ész megérti, de a szív 
soha, hogy egyszer 
majd mi is elmegyünk, 
ahol ő van, oda.

Az élet múlik, 
de akit szeretünk, arra 
életünk végéig könnyes 
szemmel emlékezünk

Emlékét örökre szívébe 
zárta fia, Dénes 

és családja

MEGEMLÉKEZÉS
Négy éve, hogy nincs 
közöttünk szerettünk

GIRIC András 
(1931–2019)

Szíve megpihenni tért 
ott lent a mélyben. 
Lelkére angyalok 
vigyáznak fent az égben.

Legyen békesség 
vele a hosszú úton, 
és áldd meg őt Istenem!

Nyugodj békében!

Szerettei

MEGEMLÉKEZÉS
Szomorú hat éve már, hogy nem vagy velünk

FRANCIA Mihály 
(1945–2017)

Egy gyertya érted égjen, 
ki fent laksz már a magas égben.
Az élet ajándék, 
ami egyszer véget ér, 
de emléked örökké él. 
Őrizzük emléked, mint napsugarat 
a tenger, elrejtve mélyen.

Nyugodjál békében!

Emléked őrzi szerető családod

MEGEMLÉKEZÉS
Szeretett testvéremről, aki 
egy éve nincs közöttünk

KOHANEC Franciska 
(1940–2022)

Úgy őrizzük emlékedet, 
mint napsugarat 
a tenger, elrejtve mélyen, 
nagy-nagy szeretettel.

Testvéred, Rozika 
családjával



Temerinben 2016 augusztu-
sában alapították meg a sportszö-
vetséget, amelynek elnöke immár 
6,5 éve Nedeljko Đukić. A csel-
gáncsklubból ismert sportmunkás 
és edző szerint a tavalyi év arról 
szólt, hogy a klubokban visszaállt 
minden a régi kerékvágásba, vagyis 
a  járvány előtti állapotokra.

– Ami a mögöttünk levő évet 
illeti, mondhatom, hogy sikere-
sebb volt az előző évinél, elsősor-
ban annak köszönhetően, hogy a 
járvány java részén túl vagyunk. A 
pandémia kitörése utáni időszak 
nehéz volt, a sportpályák bezártak, 
sokan nem járhattak edzésekre, de 
most azt tapasztaljuk, hogy a klu-
bokban egyre több a fiatal, nálunk 
a cselgáncsozóknál például nagyjá-
ból százan vannak, amire büszkék 
vagyunk.

• mely egyesületek értek el 
kiemelkedő eredményeket?

– Kezdeném a csapatsportágak-
kal. Kitűnő éven vannak túl a TSK 

labdarúgói, akik megnyerték az Új-
vidéki kupát, illetve az első helyen 
telelnek az Újvidéki ligában. Tud-
juk, hogy az előző években közel 
voltak a feljutáshoz, de egy hajszál-
lal mindig lemaradtak róla, s re-
mélem, hogy idén sikerrel járnak. 
Ha jól tudom, a játékosok zöme a 
községből való, ami szintén figye-
lemre méltó. A Sloga és Mladost a 
negyedik osztályban szerepel, és 
megemlíteném a szőregi fociklubot 
is, amely tavaly felkerült az Újvidéki 
ligába. Nagy sikert értek el a kézi-
labdázó lányok, akik feljutottak a 
Szuper B ligába, majd ott is helyt 
álltak, hiszen a táblázat középme-
zőnyében foglalnak helyet, annak 
ellenére, hogy nagyon fiatal csa-
patuk van. A férfi kézilabdázók, a 
röplabdázók és a kosárlabdázók 
szintén ligaküzdelmeket játszanak. 
Persze nem szabad megfeledkezni 
az asztaliteniszezőkről sem, akik 
a legmagasabb osztályban, a Szu-
perligában szerepelnek. Ahhoz már 

ASZTALITENISZ
Szuperliga – férfiak

RADNIČKI (Belcsény)–
TEMERIN FEROCOOP 4:0
Megkezdődött a bajnokság ta-

vaszi idénye. A temeriniek a liga 
egyik legerősebb csapatánál ven-
dégszerepeltek, és noha 4:0 ará-
nyú vereséget szenvedtek a címvé-
dőtől, néhány mérkőzés szorosan 
alakult. Összecsapott egymással 
Pető Zsolt és Zoltán. Az időseb-
bik, Zoltán 1:0-ra, majd 2:1-re is 
vezetett szettekben, végül mégis ki-
kapott 3:2-re.

Vasárnap este 7 órakor a 
Požarevac vendégszerepel a 
temerini sportcsarnokban a tava-
szi idény második fordulójában.

eredmények: Krasztev–
Orosz A. 3:1, Petkov–P. Tepić 3:1, 

Pető Zs.–Pető Z. 3:2, Krastev–P. 
Tepić 3:1.

Második liga, 
északi csoport – férfiak 

SLOGA (Tiszaszentmiklós)–
TEMERIN FEROCOOP II. 4:1

Második csapatunk kikapott bá-
náti riválisától a 10. fordulóban.

Eredmények: Svjetlanović–
Nagyidai G. 3:0, Grbin–Varga 
D. 0:3, Čonić–Nagyidai Z. 3:0, 
Svjetlanović, Čonić–Varga,Nagyidai 
Z. 3:1, Svjetlanović–Varga 3:2.

Vajdasági női liga 

RAPID II. (Nikolinci)–TEMERIN 
FEROCOOP 4:0.

A fiatal lányokból álló női csa-
pat vereséget szenvedett a 8. for-
dulóban.

eredmények: Miul–Molnár 
K. 3:0, Bončokat–Bollók B. 
3:0, Trifon–Tényi N. 3:0, Miul, 
Bončokat–Bollók, Tényi 3:1.
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a belcsényi és a temerini asztaliteniszklub színeiben mérkőzött meg 
egymással Pető Zoltán (balról) és Zsolt

Visszaállt minden 
a régi kerékvágásba

hozzászoktunk, hogy ők évről évre 
jó eredményeket érnek el.

• Az egyéni sportágak kö-
zül elsősorban a küzdősport-
ágak egyesületeinek verseny-
zői jeleskedtek.

– A kick-box klub tagjai példá-
ul eljutottak a világbajnokságra, de 
a karatézók és a cselgáncsozók is 
szállították a jó eredményeket. Ná-
lunk, a dzsúdósoknál több változás 
történt az elmúlt években. Páran 
abbahagyták a pályafutásukat, né-
hány sikeresebb versenyzőnk pedig 
Újvidékre vagy Belgrádba került, és 
ottani klubokban versenyez. Ah-
hoz viszont már hozzászoktunk, 
hogy legjobbjaink továbblépnek, 
miután kinövik a temerini köze-
get. Tea Tintor és az olimpikon 
Marica Perišić például a belgrádi 
Crvena zvezda tagjaként lett orszá-
gos bajnok. Én egész életemben 
a TSK cselgáncsklubban vagyok, 
amely tavaly ünnepelte fennállásá-
nak az 50. évfordulóját. A  küzdő-
sportágak képviselőin kívül meg-
említeném még az íjászokat és a 
sakkozókat is.

• A hagyományoknak meg-
felelően kiosztották a legjobb 
sportolóknak járó díjakat. 
mennyire volt nehéz kiválasz-
tani a legjobbakat?

– Decemberben osztottuk ki a 
díjakat, a bizottságnak pedig nem 
volt könnyű dolga. A fiatalok me-
zőnyében Sara Drinić kézilabdázó 
és Orosz András asztaliteniszező, 
a felnőtteknél pedig Milica Prolić 
röplabdázó és Mirko Gaković ké-

zilabdázó lett az év sportolója. 
A legjobb egyesületnek járó díj a 
TSK labdarúgóihoz került. Febru-
árban döntünk arról, hogy mekko-
ra pénzösszeget kapnak a klubok 
a községtől. A sportra szánt ösz-
szeg nagyjából 5 millió dinárral 
növekszik az előző évhez képest, 
reméljük ezzel is hozzájárulunk 
ahhoz, hogy még jobb eredmények 
szülessenek.

• másfél éve a tokiói olim-
pián két temerini sportoló is 
részt vett, amire korábban 
nem volt példa. másfél év múl-
va Párizsban lesz a követke-
ző ötkarikás játékok. lehet, 
hogy korai a kérdés, de lesz-e 
temerini versenyző a 2024-es 
olimpián?

– Az óriási dolog, hogy Toki-
óban ott volt Marica Perišić csel-
gáncsozó és Pető Zsolt asztaliteni-
szező. A 2023-as év arról is szól, 
hogy a versenyzők megpróbálnak 
kijutni a párizsi játékokra, vagyis 
jól szerepelni az olimpiai selejte-
zőn. Asztaliteniszben nyilván nem 
lesz egyszerű, ami pedig Maricát 
illeti, ő nagyon fiatal, mindösz-
sze 22 éves. Nemrégiben Európa-
bajnoki címet szerzett a 23 éves 
korosztályban, a nemzetközi me-
zőnyben egyre jobb eredményei 
vannak. Ő a TSK-ban kezdte pá-
lyafutását, jelenleg pedig a belgrá-
di Crvena zvezda tagja. Remélem, 
hogy kijut a párizsi olimpiára – 
mondta Nedeljko Đukić, a sport-
szövetség elnöke.

t. N. t.


